
Kaupungin toimialojen ja seurakuntayhtymän ajankohtaiset asiat

Vanhusneuvoston asiantuntijaedustajat Vantaan kaupungin eri toimialoilta, Vantaan ja Keravan 
hyvinvointialueen vanhusneuvostosta sekä Vantaan seurakuntayhtymästä esittelevät lyhyesti 
ajankohtaisia asioita, jotka saattaisivat kiinnostaa vanhusneuvostoa.

Vanhusneuvosto 6.6.2024

Käsittely:

Kasvatuksen ja oppimisen toimiala
- Ei edustajaa paikalla.
- Nicole Mattson palaa syksyllä edustajaksi.

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala
- Kulttuuripalvelut mukana hankkeissa, joissa toteutetaan etäkulttuuripalveluita internetissä. 

Ajatuksena on tuottaa myös interaktiivista ohjelmaa. Näin voidaan tavoittaa paremmin heitä, 
jotka eivät poistu kotoa.

- Neuvostolta kysyttiin, mitä kulttuuripalveluja voisi tarjota etänä. 
o Toivottiin esittelykierroksia erilaisiin kohteisiin, kuten museokäynnit ja taidenäyttelyt. 

Etäkierroksilla voisi olla opas mukana. Kaupunginmuseossa Vantaa 50-vuotta näyttely, 
jonka voisi striimata. Vierailuja voitaisiin tehdä myös kirkkoihin ja kartanoihin. Kartanot 
ovat usein yleisöltä suljettuja.

o  Iäkkäämmät liikkuvat huonosti ja ovat usein huonommassa taloudellisessa asemassa, 
jolloin voisi olla myös muuten hankalasti saavutettavaa kulttuuria tarjolla. Tällaista voisi 
olla esimerkiksi ooppera. 

o Toivottiin musiikkielämyksiä, kuten vanhat kansakoululaulut. Kaupungin omat konsertit 
voitaisiin striimata.

o Etänä voitaisiin pitää yhteistä tekemistä, kuten tanssiharjoituksia, maalauskerhoa ja 
käydä ajankohtaisia keskusteluja.

o Esityksen jälkeen voisi olla etänä keskustelua esittäjän kanssa.
- Neuvostossa kysyttiin, miten etäohjelman interaktiivisuus toteutettaisiin. Interaktiivisuudessa 

voidaan hyödyntää chattiominaisuutta. Esimerkiksi jumppatunnit pidetään liveajassa. 
Ehdotettiin, että interaktiivisella ohjelmalla voisi olla säännölliset ja kiinteät ajankohdat.

- Neuvostossa kysyttiin, missä etäohjelmasta on tarkoitus tiedottaa. Näistä toivottiin tietoa myös 
järjestöille välitettäväksi. Neuvostossa kysyttiin, missä etäohjelmista on tarkoitus tiedottaa. 
Näistä toivottiin tietoa myös järjestöille välitettäväksi. Viestinnässä ehdotettiin hyödyntää 
katutason, kirjastojen ja Vantaa-infon ilmoitustaulujatauluja hyväksi. Vantaan Sanomien kanssa 
on aloitettu yhteistyö.

Kaupunkiympäristön toimiala
- Toimialalle on valmistunut oma osallisuusssuunnitelma, jossa tarkennettu kaupungin 

suunnitelman käytänteitä. Viestinnässä nostetaan mukaan selkokieli ja eri kieliryhmät. 
Suunnitelmassa on huomioitu monipuolisesti eri osallistamisen tapoja digiosallisuuden rinnalla.

- Kivistössä pidetään 10.6. kaavakävely ja auditoriotilaisuus, jossa pääsee tutustumaan alueen 
kaavoitukseen. Kivistöön on suunnitteilla esimerkiksi raskaanliikenteen pysäköintialue, jonka 
myötä keskustan rekkapysäköintipaikoista päästäisiin luopumaan ja keskustaa kehittämään. 



o Neuvostossa kysyttiin, koska alueen bensa-asemat siirtyvät. Tämän aikataulu vielä auki, 
koska hanke on valtiovetoinen.

- Toukokuussa pidettiin Kokemuskierrokset Myyrmäessä ja Martinlaaksossa. Kierrosten aikana 
asukkaiden kanssa havainnoitiin liikkumisen haasteita ja erilaisia käyttäjätarpeita 
kaupunkiympäristössä. Saatujen kommenttien perusteella löydettiin paljon kohteita, joihin hyvä 
kiinnittää huomiota. Osallistuneet antoivat kokemuskierroksista hyvää palautetta, ja niihin 
toivottiin jatkossakin kutsuja.

- Neuvostossa kysyttiin ratikkahankkeen etenemisestä. Valtiolta odotetaan vielä, että heidän 
periaatteensa ja linjaukset valmistuvat, jotta varsinaiset neuvottelut voidaan aloittaa.

Vantaan seurakuntayhtymä
- Seurakunnalla toimintaa kesäisin.

o Pitäjänkirkolla on kesäopas, jolta voisi tilata maksuttomia opaskierroksia 11.8. asti.
o Kesäkahvilat auki Hakunilassa, Asolassa, Hämeenkylässä ja Tikkurilassa 

- Korson vanhustenkeskuksessa vierailun yhteydessä heräsi keskustelua siitä, että kuoleman 
lähestyessä on tarve papille. Kodeissa asuvat voivat olla suoraan yhteyksissä päivystävään 
pappiin. Kirkkolain mukaan seurakunnan tulee järjestää pappi paikalle.

- Neuvostossa kysyttiin, milloin Myyrmäen kirkko avataan. Kirkko avataan syksyllä 3.9. 

Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen vanhusneuvosto
- Neuvostolla oli 21.5. yhteisseminaari muiden hyvinvointialueen vaikuttamistoimielinten kanssa. 

Aiheena oli vaikuttamistyön arviointi. Tilaisuus meni hyvin, vaikka kaikista ei ollut edustajaa. 
Erityisen vaikutuksen teki nuorisovaltuuston esitykset. Seminaarissa luotiin työpohja, jota 
neuvostot käyttävät oman toiminnan arviointiin.

- Ensi viikolla tulossa kevätkauden viimeinen kokous.
- Omaishoidon ja perhehoidon kehityshanke on käynnistynyt. Painopisteenä volyymin lisääminen 

ja kehittäminen. Kehittämishankkeessa toimii edustajana Marja-Liisa Saares.
- Vantaan, Keravan ja hyvinvointialueen vanhusneuvostot ovat keskenään miettineet yhteistä 

seminaaria kaikkien eläkeläisjärjestöjen kanssa. Ensi viikolla on suunnittelupalaveri 
puheenjohtajistojen kesken. Ajatuksena on, että seminaari voisi olla syyskuun loppupuolella.

Esitys:
Merkitään tiedoksi.

Päätös:
Merkittiin tiedoksi.


